
 

 

 

 
JUHATUSE KOOSOLEKU 

PROTOKOLL 
 
 

Tallinnas, 11. oktoobril 2023 
Algus:  15:00 
Lõpp:  16:30 
 
Osalesid juhatuse liikmed vastavalt registreerimislehele, juures viibisid isikud vastavalt registreerimislehele. 
 
 
 

1. Harjumaa liikluskomisjoni moodustamine 
 

Andre Sepp ja Kaido Taberland andsid ülevaate vajadusest moodustada uus Harjumaa liikluskomisjon. Toimus 
arutelu koosseisu teemal. 
Otsustati: 
1.1 Võtta vastu HOL juhatuse 11.10.2023 otsus nr 23 „Harjumaa liikluskomisjoni moodustamine“. 
 
 

2. Tallinna ringraudtee REP sotsiaalmajandusliku analüüsi ülevaade ja edasine tegevus 
 

Andre Sepp, Kaarel Kose, Kristjan Kenapea ja Tiina Beldsinsky selgitasid Tallinna ringraudtee REP hetkeseisu ning 
valminud ringraudtee rajamise sotsiaalsete ja majanduslike mõjude lõppraportit. Peeti oluliseks vähendada 
võimalikult suurel määral planeeringuala seal, kuhu raudteed tegelikult ei planeerita.   

 
 

3. Harju maakonna arengustrateegiast 2040+ tuleneva ülesande „Harju maakonna liikuvuskava“ 
algatamise ja lähteülesande esialgsed põhimõtted 
 

Kaarel Kose selgitas Harju maakonna liikuvuskava algatamise vajadust ja lähteülesande põhimõtteid. Tallinnal on 
liikuvuskava koostamisel, paralleelselt maakondliku kava koostamisel saab aluseks võtta praegu kehtivad 
arengudokumendid. Võrdlusmaterjalina olemas ka Soome regionaalsed liikuvuskavad. Kui liikuvuskava koostamisel 
vastu huvi on, saab taotleda toetust kava koostamiseks. Sihiks tuleks seada Tallinna liikuvuskava ühe sisendina 
kasutades võimalikult detailsel tasemel maakondliku liikuvuskva koostamine. 
Otsustati: 
3.1 Alustada Harjumaa liikuvuskava koostamist, seada eesmärgiks kava väljatöötamise võimalikult detailsel tasemel 

ning taotleda selle kava koostamiseks erinevatest meetmetest toetust.  
3.2 Pidada vajalikuks Harjumaa liikuvuskava lähteülesande koostamise alustamist. 
 
 

4. Tallinna linnapiirkonna tegevuskava ja kättesaadavate kvaliteetsete avalike teenuste meetme 
hindamiskomisjonide moodustamise ettevalmistamine  

 
Tiina Beldsinsky rääkis riigihalduse ministri 15.02.2023 määruse nr 11 „Toetuse andmise tingimuste ja kord 
toetusskeemis „Suuremate linnapiirkondade arendamine”“ alusel HOL poolt tehtavatest toimingutest eesmärgiga 
moodustada eelnevalt RTK-ga kooskõlastatav hindamiskomisjon, mis hindab linnapiirkonna tegevuskavasse 
esitatavaid ettepanekuid. Tiina Beldsinsky tutvustas riigihalduse ministri 08.03.2023 määruse nr 14 „Kättesaadavate 
kvaliteetsete avalike teenuste toetuse andmise tingimused ja kord“ kohase rakendusüksuse poolt moodustatava 
hindamiskomisjoni koosseisu moodustamiseks kandidaatide esitamist. Moodustatava komisjoni ülesandeks on välja 
valida piirkonna jaoks olulisi projekte Harju maakonna meetme sihtpiirkondades, milleks on Anija, Kose, Kuusalu, 
Lääne-Harju ja Raasiku vallad ning Loksa linn.  
Otsustati: 
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4.1 Võtta teadmiseks kättesaadavate kvaliteetsete avalike teenuste meetmesse esitatud taotluste hindamiskomisjoni 
liikmete nimekiri. 

4.2 Valmistada juhatuse järgmisel koosolekul otsustamiseks ette kandidaatide nimekiri toetusskeemis „Suuremate 
linnapiirkondade arendamine“ tegutsevasse hindamiskomisjoni, mis hindab linnapiirkonna tegevuskavasse 
esitatavaid ettepanekuid. 

 
 

5. Maamaksu muudatused 2024 ja edaspidi 
 
Maamaksusüsteemis on jätkuvalt ebakõlad, riigil ei ole eelarves maamaksu vähenemise kompenseerimiseks 
vahendeid. Jõelähtme vallavanem pöördus rahandusministrile ja regionaalministrile eesmärgiga kutsuda kokku 
nõupidamine tekkinud maksukääride ja miinuse aruteluks – vastuseid ei ole seni tulnud. Riik on lubanud hüvitada 
maamaksu vähenemise, aga vahendeid ei ole. KOV peaksid oma õiguste eest seisma ning need KOV-d, kes 
maamaksust rohkem kaotavad, võiksid ühiselt pöörduda riigi vastu nõudega kohtusse. Kuna maamaksu teema on 
jätkuvalt aktuaalne ja mitmed KOV-d on maamaksu laekumisega miinuses, tuleks tähelepanu suunata esiteks 
sellele, miks maamaksu arvestuses on kaos tekkinud ning teiseks sellele, kuidas tekkiva maksumiinusega võidelda. 
Otsustati: 

5.1 Oodata enne järgmiste sammude astumist ära rahandusministrilt ja regionaalministrilt Jõelähtme 
vallavanemale antavad vastuseid. 

 
 

6. Omavalitsusmaja uue gaasikatla soetamine 
 
Andre Sepp selgitas, et praegune gaasikatel on amortiseerunud ning uue gaasikatla soetamiseks on võetud kolm 
hinnapakkumist (OÜ Gerold Co2, Kyte.ee OÜ, OÜ Gaspre). Analüüsiti hinnapakkumisi ning võeti seisukoht osta 
gaasikatel HOL eelarve kõige optimaalsematel kasutamise põhimõtetel, arvestades muuhulgas riskide 
minimeerimise vajadust.  
Otsustati: 

6.1 Soetada Omavalitsusmajja uus gaasikatel Kyte.ee OÜ-lt. 
 
 

7. Informatiivsed ja kohapeal algatatud teemad 
 
7.1 Eesti Omavalitspäeva deklaratsioon on valmimisel.  
7.2 HEV uuringu vahearuanne on esitatud. 
7.3 HOL esitas kolm taotlust NEET projektile (Ida-, Lääne -ja Kesk-Harju regioonide projektitaotlused kokku 2,3 milj 

eurot). 
7.4 02.10.2023 toimus kohtumine regionaalministriga. 
7.5 Tervisekassaga käib lepingu kooskõlastamine, terviseedenduse töökoha loomine alates 01.01.2024. 
7.6  Harjumaa Omavalitsuspäev toimub 20.10.2023 Harkus, teemaks haridus. 
7.7  Järgmise aasta kevadseminari toimumiskoha arutelu vajadus. 
 
 
 
/ digitaalselt allkirjastatud /    / digitaalselt allkirjastatud / 
 
Andrus Umboja     Kristjan Kenapea 
HOL esimees     Protokollija 
 


